
BESZÁMOLÓ  BIATORBÁGYI ÉRTÉKTÁR BIZOTTSÁG 
 
A Biatorbágyi Értéktár Bizottságban 2015. novemberében személyi változás történt: Szádváriné Kiss 
Mária lemondott bizottsági tagságáról. A bizottság aktuális összetétele a következő:  
elnök: 
Tótpál Judit DLA építész 
titkár: 
Ihászné Pálfi Katalin közművelődési referens 
tagok:  
Balassa János építész,  
Bolyki Eszter, zongora tanár, karvezető 
Horváth Imre fotós, helytörténész,  
Lelkes Péter DLA designer,  
Nánási Tamás újságíró, helytörténész 
Tüske Emil tájvédő 
 
A 2015. novemberi beszámoló óta eltelt 7 hónap alatt a Bizottság 6 alkalommal ülésezett, az üléseket 
többnyire a Polgármesteri Hivatalban tartottuk. 
 
A múltév novemberi beszámolómban így fogalmaztam terveinkről: 
 - szeretnénk a helyi iskolákban, óvodákban folyó környezetesztétikai nevelést segíteni 

- további szimpóziumok, valamint tematikus helyismereti séták, beszélgetések, kiállítások 
szervezésével. 
- a települési tájról való gondolkodásba, az ezt érintő munkába szeretnénk aktívan 
bekapcsolódni, a döntés-előkészítésben valamint az  értékvédelmi rendelet betartásának 
elősegítésében (tervzsűri) szakmai segítséget nyújtani. Ez a tevékenység azonban 
meghaladja a társadalmi munka mértékét. 

 
A fent idézett részletben megfogalmazott terveinknek megfelelően folytattuk tevékenységünket: 
 
SZAKMAI KAPCSOLATOK 
Tekintve, hogy az értéktári rendszerre vonatkozó jogszabály nagyon „laza”, kifejezetten a helyi 
bizottságokra bízza a tevékenységük finomhangolását, teret engedve ezzel a településre jellemző 
speciális arculat kialakításának, szükségesnek láttuk, hogy szakmai kapcsolatokat építsünk más 
értéktárakkal, más helyi értékvédelemmel foglalkozó szervezetekkel. 
1. KISOROSZI KIRÁNDULÁS Biatorbágy aljegyzőjének köszönhetően Kisoroszi településre 

látogattunk, ahol a helyi értékvédelmi pályázattal kapcsolatban kaptunk értékes információkat 
Kisoroszi polgármesterétől.  

2. VESZPRÉMI KRÁNDULÁS Balassa János tagtársunk személyes kapcsolataira alapozva a veszprémi 
Értéktár Bizottság egyik ülésére kaptunk meghívást. A tanácskozás alkalmával, illetve az azt 
követő kötetlen beszélgetés során sok értékes információval gyarapodtunk. Az egyik 
legfontosabb veszprémi tapasztalat, hogy az adatlapok előterjesztésére kell bíztatnunk a 
lakosságot (a veszprémi bizottság csak beadványokat tárgyal, ők maguk adatlapok készítésével 
nem foglalkoznak.) 

 
ADATLAPOK 
4 újabb adatlapot készítettünk el. 



 
HUNGARIKUM PÁLYÁZAT – Nagydobronnyal közösen 
Az Ihászné Pálfi Katalin által összeállított pályázat sikeres volt. 
(Pályázati beszámolót ld. a mellékletben!) 
Ennek köszönhetően több ismeretterjesztő előadás megtartására nyílik lehetőségünk, ami azért 
fontos, mert a bizottság kiemelt feladatának tartja, hogy az értékőrzés ügyét közelebb vigye a 
biatorbágyiakhoz.  
A városünnep programsorozatába illesztett ünnepi konferencián az ÉTB tagjai 3 előadást tartottak. 
  
FEDEZZÜK FEL BIATORBÁGYOT! c. projekt 
A Biatorbágyi Általános Iskolával közös városismereti projekt az Önkormányzat támogatásával 
(köznevelési pályázat) valósult meg 2016. június 13-14-15-én.  
A gyerekek által készített munkák a Faluház előcsarnokában július közepéig látható kiállításon 
megtekinthetők. 
Az eseményről a városi televízió felvételt készített. 
A városünnep ünnepi konferenciájának 2. részben Tótpál Judit a projekt témavezetője beszámolt a 
projektről, erről tévéfelvétel készült. 
Nagyon fontosnak tartjuk a kezdeményezés folytatását! 
 
ÉRTÉKMENTŐ MUNKA / EGYÜTTMŰKÖDÉS A FŐÉPÍTÉSSZEL 
Az építési törvény változásai valamint a lakáshoz jutást támogató pénzügyi csomagok Biatorbágyon is 
fokozták a bontási kedvet. Helyi védettségű épület elbontása okán tettünk bejelentést Jegyző úrnál. 
Az ügy bár hivatalosan lezártnak tekintendő, sok kérdést vetett fel a helyi értékvédelemmel 
kapcsolatban. 
A településnek elsősorban a történeti központjaiban várható az épületállomány gyors megújulása, 
ezért nagyon fontosnak tartjuk az értékvédelmi rendelet és az azt megalapozó munkák 
(értékkataszter felülvizsgálata + kiegészítése, építészeti példatár) mielőbbi elkészítését. 
A tavaly december végén sebtében elfogadott építési törvény jogos szakmai kritikáját követően a 
módosítások kifejezetten jó irányba mutatnak! A témába illeszkedő helyi rendelet megújítása és 
következetes betartatása, valamint jól működő, a helyi adottságokra figyelő értékvédelmi pályázati 
rendszer megalkotása kifejezetten kedvező értékvédelmi környezetet teremthetne Biatorbágyon! Az 
ÉTB kész bekapcsolódni ebbe a szakmai munkába. 
Biatorbágy új főépítészével, Rumi Imrével az ÉTB jó szakmai kapcsolat kialakítására törekszik. 
A Főépítész úr részt vett az ÉTB áprilisi ülésén, ahol felajánlottuk szakmai együttműködésünket a 
települési tájat érintő kérdésekben. 
 
KISTÉRSÉGI ÉS MEGYEI ÉRTÉKTÁRAK 
Az Önkormányzat delegáltjaként Tótpál Judit DLA építész, a Bizottság elnöke, részt vett a 
Budakörnyéki Önkörmányzati Társulás által létrehívott Budakörnyéki Kistérségi Értéktár Bizottság 2 
ülésén, majd a kapcsolat megszakadt, a kezdeményezés elhalni látszik. 
A Megyei Értéktárba javasolt értékek listáját és adatlapját a Képviselő-testület elé terjesztettük. 
 
 
 
A beszámolót összeállította: Tótpál Judit DLA, ÉTB elnök 
2016. június 16-án 
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